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  &nbsp;  AYET : HACC SURESİ &ndash; 37. AYET  &nbsp;    &#1604;&#1614;&#1606;
&#1610;&#1614;&#1606;&#1614;&#1575;&#1604;&#1614;
&#1575;&#1604;&#1604;&#1617;&#1614;&#1607;&#1614;
&#1604;&#1615;&#1581;&#1615;&#1608;&#1605;&#1615;&#1607;&#1614;&#1575;
&#1608;&#1614;&#1604;&#1614;&#1575;
&#1583;&#1616;&#1605;&#1614;&#1575;&#1572;&#1615;&#1607;&#1614;&#1575;&#1608;&#16
14;&#1604;&#1614;&#1603;&#1616;&#1606;
&#1610;&#1614;&#1606;&#1614;&#1575;&#1604;&#1615;&#1607;&#1615;
&#1575;&#1604;&#1578;&#1617;&#1614;&#1602;&#1618;&#1608;&#1614;&#1609; 
&#1605;&#1616;&#1606;&#1603;&#1615;&#1605;&#1618;:  &nbsp; 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;
MEALİ :  &nbsp;  &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; &ldquo;Onların  etleri ve kanları asla Allah&rsquo;a
ulaşmaz. Fakat ona sizin takvanız/ihl&acirc;sınız  ulaşır.&rdquo; &nbsp;(HACC SURESİ &ndash;
37.  AYET)  &nbsp;  &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Hz Peygamber (SAV) ş&ouml;yle buyuruyor: 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; &ldquo;Ameller,  ancak niyetlere g&ouml;re değerlenir. Herkesin
ancak niyetine g&ouml;re amelinin karşılığı  vardır. Her kimin hicreti Allah&rsquo;a ve
Res&ucirc;l&uuml;ne (onların rızasına) y&ouml;nelik ise,  onun hicreti, Allah&rsquo;a ve
Res&ucirc;l&uuml;&rsquo;ne (ulaşan hicret)dir. Her kimin de hicreti,  erişeceği bir d&uuml;nyalık
veya evleneceği bir kadından dolayı ise, onun hicreti  (ile  elde edeceği şey, Allah ve
Res&ucirc;l&uuml;n&uuml;n rızası değil) hicretine sebep  olan şeydir.&rdquo;  
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Buh&acirc;r&icirc;, yapılan her  işte ihl&acirc;slı olmanın
&ouml;nemini vurgulamak amacıyla, &ldquo; Sahih-i Buh&acirc;r&icirc;&rdquo; adlı kitabına bu
hadis ile  başlamıştır. Ayrıca, bu hadis, kitabın 6 ayrı b&ouml;l&uuml;m&uuml;nde de
bulunmaktadır. Hadis  17 sahabeden rivayet edilmiştir. Ahmed  b. Hanbel, Eb&ucirc; Dav&ucirc;d, 
Tirmiz&icirc;, D&acirc;rekutn&icirc; gibi b&uuml;y&uuml;k &acirc;limler, bu hadisle,
İsl&acirc;miyet&rsquo;in &uuml;&ccedil;te birini  anlamanın m&uuml;mk&uuml;n olduğunu
s&ouml;ylemişlerdir.  &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Ayet-i kerimelerin  n&uuml;zul sebeplerinin
bilinmesi, ayetin anlaşılmasında &ouml;nemli olduğu gibi,  hadislerin s&ouml;ylenme (v&uuml;rud)
sebeplerini bilmek  de hadislerin  anlaşılmasında &ouml;nem arz etmektedir.  Bu hadisin
v&uuml;rud sebebi olarak şu  olay anlatılmaktadır:  &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;  
&ldquo;Sahabelerden biri, &Uuml;mm&uuml; Kays adlı  bir hanımla evlenmek ister. Fakat o
g&uuml;nlerde &Uuml;mm&uuml; Kays Medine&rsquo;ye hicret etmeyi d&uuml;ş&uuml;nmektedir.
Kendisiyle  evlenmek isteyen sahabeye, niyeti cidd&icirc; ise Medine&rsquo;ye hicret etmeyi ve 
orada evlenmeyi teklif eder. Mekke&rsquo;deki Kurulu d&uuml;zenini terk etmeyi hen&uuml;z
d&uuml;ş&uuml;nmeyen o sahabe, &Uuml;mm&uuml; Kays&rsquo;la  evlenmek arzusuyla
Medine&rsquo;ye hicret etmek zorunda kalır. Bu sahabeyi, diğer  sahabeler, &Uuml;mm&uuml;
Kays&rsquo;ın muhaciri anlamında, &ldquo;Muh&acirc;ciru &Uuml;mm&uuml; Kays&rdquo; diye 
isimlendirirlerdi.&rdquo;  &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Ş&uuml;phesiz bu sahabe bir 
M&uuml;sl&uuml;man&rsquo;dır. Ancak, Allah ve Res&ucirc;l&uuml; i&ccedil;in katlanılacak bu
zahmete, izdiva&ccedil;  amacıyla katlanmıştır. Bu sahabe ile diğerleri arasında niyet itibariyle 
farklılık s&ouml;z konusudur. Bu nedenle, herkesin hicretten aldığı sevap farklı olacaktır.  Hadisin
v&uuml;rud sebebinin &ouml;zel olması, h&uuml;km&uuml;n genel olmasına engel değildir. Bu 
hadis, amelde zahiri g&ouml;r&uuml;nt&uuml;n&uuml;n s&uuml;nnete  uygun olmasının
&ouml;nemli  olduğunu, bununla birlikte, amellere ruh veren, onları y&uuml;celten veya 
noksanlaştıran,  hasenata ya da seyyiata &ccedil;eviren  İksirin, niyet olduğunu  belirtmesi;



cennette  ebed&icirc; kalmanın sebebinin az ve sınırlı ameller değil, ebed&icirc; kulluk  niyeti
olduğunu beyan etmesi ve b&uuml;t&uuml;n amellerimizle ilgili olması sebebiyle son  derece
&ouml;nemlidir.   &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Niyet; kalbin bir şeye  karar vermesi, hangi  işin ne
i&ccedil;in yapıldığının a&ccedil;ıklıkla farkında  olunması demektir. M&uuml;minin niyeti ameli gibi
 &ouml;nemlidir. &Ccedil;&uuml;nk&uuml; Y&uuml;ce  Allah, hem yapılan amele hem de kişinin
kalbindeki niyetine değer verir.  Kur&rsquo;an ş&ouml;yle
buyurur:&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;    &nbsp;    &#1604;&#1614;&#1606;
&#1610;&#1614;&#1606;&#1614;&#1575;&#1604;&#1614;
&#1575;&#1604;&#1604;&#1617;&#1614;&#1607;&#1614;
&#1604;&#1615;&#1581;&#1615;&#1608;&#1605;&#1615;&#1607;&#1614;&#1575;
&#1608;&#1614;&#1604;&#1614;&#1575;
&#1583;&#1616;&#1605;&#1614;&#1575;&#1572;&#1615;&#1607;&#1614;&#1575;&#1608;&#16
14;&#1604;&#1614;&#1603;&#1616;&#1606;
&#1610;&#1614;&#1606;&#1614;&#1575;&#1604;&#1615;&#1607;&#1615;
&#1575;&#1604;&#1578;&#1617;&#1614;&#1602;&#1618;&#1608;&#1614;&#1609; 
&#1605;&#1616;&#1606;&#1603;&#1615;&#1605;&#1618;:  &nbsp;  &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;
&ldquo;Onların  etleri ve kanları asla Allah&rsquo;a ulaşmaz. Fakat ona sizin
takvanız/ihl&acirc;sınız  ulaşır.&rdquo; &nbsp;(HACC SURESİ &ndash; 37.  AYET) 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Bir amelin ibadet  olması niyete bağlıdır; niyetsiz ibadet ge&ccedil;erli
değildir. Mesel&acirc; niyetsiz  yapılan hac, bir seyahat; niyetsiz namaz, k&uuml;lt&uuml;rfizik;
niyetsiz oru&ccedil; da bir  perhiz olur. Bu ibadetlerin, insanı cennetlere u&ccedil;uran birer kanat
h&acirc;line gelmesi, ancak niyetle  m&uuml;mk&uuml;n olur. Niyetle in&acirc;det ve alışkanlıkları,
birer ibadet  h&uuml;km&uuml;ne ge&ccedil;er. Gerek s&ouml;zl&uuml;, gerekse fiilen yapılan bir
muamelenin din&icirc; değeri, o  husustaki niyete g&ouml;re değişir. Allah, iyi niyeti rızık ve
&ouml;deme; k&ouml;t&uuml; niyeti ise  yok olma sebebi kılmıştır. Hz Peygamber (SAV)
ş&ouml;yle  buyuruyor:   &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; &ldquo;Kim, &ouml;demek arzusu ile
insanların malını alır  ise, Allah (onun borcunu) ona bedel eda eder. Kim de telef etmek niyetiyle 
halkın malını alırsa, Allah onu telef eder.&rdquo;  &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Ameller, sahibinin
imanı ve ihl&acirc;sı sayesinde değer kazanır. Niyet edilen iş  yapılamasa bile, Allah
Te&acirc;l&acirc; onun m&uuml;k&acirc;fatını verir.  Hz Peygamber (SAV) ş&ouml;yle ifade
buyuruyor:   &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; &ldquo;Samim&icirc; olarak Allah&rsquo;tan şehitlik
dileyen kimse,  yatağında da &ouml;lse, Allah onu şehitlerin mertebesine ulaştırır.&rdquo;  
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; İnsanlara s&ouml;z, fiil ve malla iyilikte bulunanlar, bunun sevabını
alırlar.  Ancak, sevabı artıran husus kişinin niyetidir. Allah,  Kur&rsquo;an&rsquo;da ş&ouml;yle
buyuruyor:   &nbsp;    &#1604;&#1575;&#1617;&#1614;
&#1582;&#1614;&#1610;&#1618;&#1585;&#1614; &#1601;&#1616;&#1610;
&#1603;&#1614;&#1579;&#1616;&#1610;&#1585;&#1613; &#1605;&#1617;&#1616;&#1606;
&#1606;&#1617;&#1614;&#1580;&#1618;&#1608;&#1614;&#1575;&#1607;&#1615;&#1605;&#16
18; &#1573;&#1616;&#1604;&#1575;&#1617;&#1614; &#1605;&#1614;&#1606;&#1618;
&#1571;&#1614;&#1605;&#1614;&#1585;&#1614;
&#1576;&#1616;&#1589;&#1614;&#1583;&#1614;&#1602;&#1614;&#1577;&#1613;&#1571;&#16
14;&#1608;&#1618;  &#1605;&#1614;&#1593;&#1618;&#1585;&#1615;&#1608;&#1601;&#1613;
&#1571;&#1614;&#1608;&#1618;
&#1573;&#1616;&#1589;&#1618;&#1604;&#1575;&#1614;&#1581;&#1613;
&#1576;&#1614;&#1610;&#1618;&#1606;&#1614;
&#1575;&#1604;&#1606;&#1617;&#1614;&#1575;&#1587;&#1616;
&#1608;&#1614;&#1605;&#1614;&#1606;
&#1610;&#1614;&#1601;&#1618;&#1593;&#1614;&#1604;&#1618;



&#1584;&#1614;&#1604;&#1616;&#1603;&#1614;  
&#1575;&#1576;&#1618;&#1578;&#1614;&#1594;&#1614;&#1575;&#1569;
&#1605;&#1614;&#1585;&#1618;&#1590;&#1614;&#1575;&#1578;&#1616;
&#1575;&#1604;&#1604;&#1617;&#1607;&#1616;
&#1601;&#1614;&#1587;&#1614;&#1608;&#1618;&#1601;&#1614;
&#1606;&#1615;&#1572;&#1618;&#1578;&#1616;&#1610;&#1607;&#1616;
&#1571;&#1614;&#1580;&#1618;&#1585;&#1575;&#1611;
&#1593;&#1614;&#1592;&#1616;&#1610;&#1605;&#1575;&#1611;:  &nbsp; 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; &ldquo;Bir sadaka vermeyi yahut iyilik yapmayı yahut da  insanların
arasını d&uuml;zeltmeyi emredenleri hari&ccedil;, onların aralarındaki gizli  konuşmaların
&ccedil;oğunda hi&ccedil;bir hayır yoktur. Kim bunları sırf Allah&rsquo;ın rızasını  kazanmak
i&ccedil;in yaparsa, biz ona b&uuml;y&uuml;k bir m&uuml;k&acirc;fat
vereceğiz.&rdquo;&nbsp;&nbsp;&nbsp; (NİSA SURESİ &ndash; 114. AYET) 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Niyet kalb&icirc; bir ameldir. Kalp ise azalarımızın en
&uuml;st&uuml;n&uuml;d&uuml;r. &Ccedil;&uuml;nk&uuml; o,  makarr-ı imandır. &nbsp;&nbsp; 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; O bakımdan bir M&uuml;sl&uuml;man, imanın ve niyetin mahalli olan
kalbini; her t&uuml;rl&uuml;  k&ouml;t&uuml;l&uuml;klerden temizlemelidir. B&uuml;t&uuml;n
s&ouml;z ve fiillerinde, Allah&rsquo;ın rızasını  kazanma niyeti olanların, başkalarının iltifatına
ihtiya&ccedil;ları olmaz. B&ouml;yle  insanların amelleri riyadan uzak olur.  KAYNAK : DİYANET
AYLIK DERGİ  &nbsp;
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